
Protokół posiedzenia Rady Sportu Miasta Gliwice kadencji 2024-2027 

nr 1 w dniu 23.10.2024 r. 

 

Posiedzenie odbyło się w Urzędzie Miejskim w Gliwicach przy ul. Zwycięstwa 21. Zastępca Prezydenta Miasta 

Gliwice Pan Łukasz Gorczyński otworzył pierwsze posiedzenie Rady Sportu Miasta Gliwice, powitał wszystkich 

członków, stwierdził kworum oraz zaproponował następujący porządek obrad: 

1. prezentacja członków Rady Sportu Miasta Gliwice, 

2. przedstawienie regulaminu działania i koncepcji pracy Rady Sportu, 

3. wybór przewodniczącego Rady Sportu, 

4. wybór zastępcy przewodniczącego Rady Sportu, 

5. wybór sekretarza Rady Sportu, 

6. wolne wnioski i sprawy bieżące. 

Nie zgłoszono uwag do przedstawionego porządku obrad. 

 

Ad. 1 

Zastępca Prezydenta Miasta Pan Łukasz Gorczyński, w imieniu Prezydent Miasta Pani Katarzyny 

Kuczyńskiej-Budki, wręczył listy powołujące członków do Rady Sportu Miasta Gliwice. Każdy z członków Rady, 

po otrzymaniu powołania przedstawił się obecnemu na sali gremium.  

 

Ad. 2 

Zastępca Prezydenta Miasta Pan Łukasz Gorczyński przypomniał zgromadzonym podstawowe zadania Rady 

Sportu oraz elementy regulaminu jej działania. Zwrócił szczególną uwagę, że od tej kadencji istnieje możliwość 

tworzenia przez Radę grup roboczych, w których pracach mogą uczestniczyć również osoby „z zewnątrz”. 

Zastępca Prezydenta Miasta zarekomendował, aby w pracach takich zespołów wykorzystać wiedzę  

i doświadczenie osób, które złożyły swój akces do Rady Sportu w ogłoszonym naborze. Zastępca Prezydenta 

Miasta podkreślił, że ze względów organizacyjnych nie było możliwe powołanie w skład Rady wszystkich 

zgłoszonych osób, jednak jego zdaniem warto wykorzystać ich wiedzę i doświadczenie w konkretnych obszarach 

sportu. Pan Łukasz Gorczyński podkreślił także, że pierwszym ważnym zadaniem, przed którym stanie Rada 

Sportu, będzie udział w pracach nad opracowaniem nowej strategii rozwoju sportu w mieście Gliwice, która ma 

zastąpić realizowane obecnie Kierunki rozwoju sportu i że liczy na aktywność nowo powołanej Rady. 

 

Ad. 3 

Zastępca Prezydenta Pan Łukasz Gorczyński poinformował, że zgodnie z regulaminem, wybór 

przewodniczącego, jego zastępcy oraz sekretarza odbędzie się w głosowaniu jawnym, a ich wybór nastąpi zwykłą 

większością głosów. 

Zastępca Prezydenta Pan Łukasz Gorczyński poprosił o zgłaszanie kandydatur na stanowisko 

przewodniczącego. 

Pan Piotr Badocha zaproponował kandydaturę Pana Łukasza Lewińskiego. Pan Łukasz Lewiński wyraził zgodę 

na kandydowanie. Ponieważ nie zgłoszono innych kandydatur Rada przeszła do głosowania: 

Głosowanie: za 16 głosów, przeciw 0 głosów, 1 os. wstrzymała się od głosu. 

Pan Łukasz Gorczyński przekazał prowadzenie obrad nowo wybranemu Przewodniczącemu Rady Sportu. 

 

Ad. 4 

Przewodniczący Pan Łukasz Lewiński poprosił o zgłaszanie kandydatur na stanowisko zastępcy 

przewodniczącego. 

Pan Grzegorz Krysiński zaproponował kandydaturę Pani Eweliny Piszczek. Pani Ewelina Piszczek wyraziła 

zgodę na kandydowanie. Ponieważ nie zgłoszono innych kandydatur Rada przeszła do głosowania: 

Głosowanie: za 16 głosów, przeciw 0 głosów, 1 os. wstrzymała się od głosu. 

 

 

Ad. 5 



Przewodniczący Pan Łukasz Lewiński poprosił o zgłaszanie kandydatur na stanowisko sekretarza. 

Pan Krzysztof Czapla zaproponował, aby na to stanowisko powołać, któregoś z przedstawicieli Prezydenta 

Miasta. Pan Arkadiusz Olejarski zaproponował kandydaturę Pana Grzegorza Krysińskiego. Pan Grzegorz 

Krysiński wyraził zgodę na kandydowanie. Ponieważ nie zgłoszono innych kandydatur Rada przeszła  

do głosowania: 

Głosowanie: za 16 głosów, przeciw 0 głosów, 1 os. wstrzymała się od głosu. 

 

Ad. 6 

Przewodniczący Pan Łukasz Lewiński poprosił o zgłaszanie wolnych wniosków. 

Pan Grzegorz Krysiński zaproponował, aby ustalić, ramowe terminy, w których powinna odbywać się Rada 

Sportu oraz termin kolejnego posiedzenia. Jednocześnie zwrócił on uwagę, że we wtorki odbywają się posiedzenia 

Komisji Edukacji, Kultury i Sportu, a w czwartki sesje Rady Miasta, dlatego warto ustalić terminy, które nie 

kolidują ze spotkaniami, w których biorą udział radni i kierownictwo miasta. 

Po krótkiej dyskusji ustalono, że Rada powinna spotykać się naprzemiennie w poniedziałki i środy w godzinach 

popołudniowych (np. ok. 17:00) oraz że następne posiedzenie odbędzie się 18.11.2024 r. o godz. 17:00. Miejsce 

posiedzenia zostanie podane w późniejszym terminie, za pośrednictwem poczty elektronicznej. 

 

Pan Łukasz Lewiński poprosił członków Rady, aby do następnego posiedzenia zastanowili się nad tematyką grup 

roboczych, które mogłyby zostać powołane. 

Pan Łukasz Gorczyński poinformował, że Urząd prześle członkom Rady jego propozycje dot. potencjalnych 

grup roboczych, które powstały w wyniku analizy nadesłanych zgłoszeń do Rady Sportu oraz listę wszystkich 

kandydatów do Rady. 

 

Pan Krzysztof Czapla podkreślił, że chciałby, aby w Gliwicach stworzono system sportu młodzieżowego,  

który pozwalałby prowadzić szkolenie sportowe wśród dzieci i młodzieży w sposób systemowy, na wzór systemów 

utworzonych w innych krajach. W jego ocenie Gliwice są miastem, które stać na wprowadzenie takiego modelu. 

Pan Krzysztof Czapla poinformował również, że w sierpniu 2025 r. w Gliwicach w PreZero Arenie Gliwice 

odbędą się mistrzostwa polski dzieci i młodzieży w szachach szybkich i błyskawicznych  

i zachęca do promowania tej imprezy. 

Pan Mirosław Witkowski pochwalił pomysł pracy w grupach roboczych i zaproponował, żeby przed tworzeniem 

jakiegokolwiek modelu spróbować zidentyfikować cel nadrzędny, jaki zamierza się osiągnąć. Analogicznie, przed 

utworzeniem zespołu roboczego należałoby określić cele działania takiego zespołu. 

Zastępca Prezydenta Pan Łukasz Gorczyński zwrócił uwagę, że bardzo dużą wiedzę na temat tego, w jaki 

sposób działa i jak wspierany jest sport w Gliwicach posiada Wydział Kultury i Sportu i nic nie stoi  

na przeszkodzie, żeby zaprezentować Radzie posiadany materiał. 

Pan Łukasz Kopera zgodził się, że zanim sformułowane zostaną grupy robocze to powinny zostać ustalone cele, 

jakie zamierza się osiągnąć, a jeszcze wcześniej należny zdiagnozować problemy, które dostrzegamy  

w gliwickim sporcie. Zdaniem Pana Łukasza Kopery powinno się promować sport wśród dzieci i młodzieży  

i kluczową rolę powinien mieć w tym aspekcie Szkolny Związek Sportowy. 

Pan Łukasz Lewiński zgodził się, że Rada Sportu w pierwszej kolejności powinna zdiagnozować, jakie problemy 

dostrzega lokalne środowisko sportowe. 

Pan Bartłomiej Kurowski zwrócił uwagę, że powinno się skupić na promocji wszystkich dyscyplin sportowych, 

szczególnie wśród najmłodszych. 

Pan Łukasz Kopera powiedział, że jego zdaniem dół piramidy szkoleniowej jest wspólnym mianownikiem dla 

wszystkich dyscyplin sportowych i należy skupić się na jak najszerszym promowaniu ruchu wśród  

od najmłodszych lat. 

Pan Mirosław Witkowski zwrócił uwagę, że Rada Sportu w swoich najbliższych pracach powinna skupić  

się na reprezentowaniu wszystkich dziedzin sportu w Gliwicach. Ponadto z jego doświadczeń wynika,  

że obecnie dużym problemem jest słaba sprawność, szczególnie wśród dzieci, które często mają problem  

z wykonaniem najprostszych ćwiczeń ruchowych. Pan Mirosław Witkowski uważa także, że należy zadbać  

o osoby, które nie uprawiają jeszcze żadnego sportu, tak aby zachęcić je do ruchu. 

Pani Marlena Chlost-Warakomska zaproponowała, aby stawiając jakiekolwiek cele, które chce się osiągnąć, 

należy pamiętać, że może być ich kilka. Dodatkowo zgodziła się, że obecnie występują problemy ze stanem 

psychofizycznym młodych ludzi – z jej doświadczeń wynika, że dzieci mają obecnie ogromne problemy  

z koncentracją. 



Pan Sylwester Walczuk powiedział, że Gliwice są śląskim miastem z największą liczbą drużyn zgłoszonych  

do rywalizacji w sporcie szkolnym i w porównaniu do innych miasta w województwie, sport szkolny jest bardzo 

popularny. 

Zdaniem Pana Krzysztofa Czapli liczba uprawiających sport w gliwickich szkołach mogłaby być jeszcze większa 

co przekładałoby się na liczbę drużyn młodzieżowych biorących udział w rozgrywkach. Dla przykładu w 

rywalizacji studenckiej AZS Gliwice wystawia drużyny w aż 45 dyscyplinach, co jest liczbą znacznie większą od 

tej w szkołach. 

Pan Sylwester Walczuk powiedział, że wpływ na ograniczoną liczbę SKS-ów i drużyn w rywalizacji sportu 

szkolnego ma ograniczona liczba nauczycieli – obecnie 54 pracuje w ramach sportowych zajęć pozalekcyjnych. 

Zastępca Prezydenta Pan Łukasz Gorczyński zwrócił uwagę, że baza sportowa w Gliwicach jest na wysokim 

poziomie i będzie jeszcze rozwijana, dlatego mamy dobre podstawy do uprawiania sportu. Zarówno Pani 

Prezydent, jak i ja podkreślaliśmy duże znaczenie sportu młodzieżowego i szkolnego i ta dziedzina kultury 

fizycznej będzie dla nas bardzo ważna. Zgadzam się również, że ważne jest wzmocnienie promocji wszystkich 

dyscyplin wśród gliwiczan. Cieszę się również, że jest tak dużo głosów w dyskusji, które na pewno przyniosą coś 

konstruktywnego. Ze swojej strony zachęcam do ciągłej polemiki, tak aby wypracować coś dobrego dla 

gliwickiego sportu. 

Pani Marlena Chlost-Warakomska zasygnalizowała, że jej zdaniem dużo problemów jest na poziomie 

przedszkoli, w których zajęcia mogą być prowadzone przez kluby dopiero po godzinie 16 oraz że problemy 

występują na poziomie operacyjnym, tzn. zarządzania danymi jednostkami. 

Przewodniczący Łukasz Lewiński zapytał, czy nie powinno się oddzielić sportu profesjonalnego i sportu 

młodzieżowego. Ten pierwszy wiąże się z dużymi kosztami i ma inne problemy, a sport masowy ma zupełnie inne 

problemy. 

Pan Jarosław Kaszowski powiedział, że same stworzenie systemu identyfikującego predyspozycje młodych 

sportowców nie wystarcza, gdyż nie każdy młody człowiek posiadający zdolności do sportu będzie osiągał  

w nim sukcesy. Zwrócił także uwagę, że dużym problem wśród młodych ludzi uprawiających sport jest przesyt 

jedną dyscypliną sportu i przychodzące w pewnym momencie zniechęcenie do treningów. Dlatego dużą uwagę 

należy zwrócić na zatrzymanie w klubach osób już uprawiających sport. Zdaniem Pana Jarosława Kaszowskiego 

istotnym aspektem jest także fakt, że obecnie sposób finansowania szkolenia sportowego dzieci  

i młodzieży w Gliwicach polega na przeznaczaniu na każdego zawodnika dokładnie takiej samej kwoty, a koszt 

szkolenia zawodnika kilkuletniego jest zupełnie inny niż młodzieżowca w wieku powyżej 14 lat. Z tego powodu 

niektóre kluby rezygnują ze szkolenia w starszych grupach wiekowych, ponieważ nie jest to dla nich opłacalne. 

Pan Michał Lachowicz powiedział, że jego zdaniem celem powinno być ogólne zachęcanie wszystkich  

do ruchu. Nawet jeśli jakiś zawodnik nie osiągnie sukcesów to nadal powinien mieć chęć do uprawiania sportu, 

dlatego ważne jest promowanie kultury fizycznej u osób w każdym wieku. 

Pan Sylwester Walczuk zapytał Zastępcę Prezydenta Pana Łukasza Gorczyńskiego, czy jest możliwe, aby  

w klasach 1-3 pracowali nauczyciele wychowania fizycznego, którzy uzupełnialiby nauczycieli 

wczesnoszkolnych. 

Zastępca Prezydenta Pan Łukasz Gorczyński powiedział, że nie jest w stanie wiążąco odpowiedzieć  

na to pytanie, jednak ten model funkcjonuje już w kilku szkołach i na pewno wraz z Wydziałem Edukacji 

przeanalizuje tą kwestią. 

Pan Piotr Badocha zwrócił uwagę, że nie wszystkie pomysły, są możliwe do rozwiązania na poziomie miejskim. 

Wiele kwestii wymagałoby ingerencji w prawo, które ustalane jest na poziomie ogólnopolskim. Wiele kwestii 

organizacji sportu w szkołach jest możliwych do ustalenia na poziomie dyrektorów szkół, jednak należy pamiętać, 

że podejmując jakiekolwiek decyzję musze mieć na uwadze pracujących w szkole nauczycieli. Obecnie ta grupa 

zawodowa ma w większości niską motywację do pracy i żadne narzędzie systemowe nie jest  

w stanie zmusić ich do zaangażowania. Zgadzam się, że sport młodzieżowy jest ważny, natomiast powinniśmy 

zwrócić szczególną uwagę na dostępność nieodpłatnych zajęć dla wszystkich uczniów, czy dzieci  

w przedszkolach. Zajęcia komercyjne nie są dostępne dla wszystkich w równym stopniu. Musimy także dbać  

o promowanie kultury fizycznej wśród rodziców, bo to od nich w dużej mierze zależy czy dane dziecko będzie 

chciało uprawiać sport. 

Pan Łukasz Lewiński zaproponował, aby do prac w grupach roboczych przy Radzie Sportu zajmujących się 

sportem szkolnym zapraszać nauczycieli wychowania fizycznego, tak aby mogli przedstawić swój punkt widzenia 

i dostrzegane przez siebie problemy.  

Pan Bartłomiej Kurowski powiedział, że jego zdaniem konieczne jest połączenie kilku elementów w celu 

stworzenia dobrego systemu sportu wśród dzieci i młodzieży – zapewnienie miejsca do uprawiania sportu, 

zachęcenie samych dzieci oraz zachęcenie rodziców. 

Pani Marlena Chlost-Warakomska powiedziała, że jej zdaniem dyskusja idzie w dobrym kierunku i poruszone 

dziś tematy powinny być nadal przedmiotem prac Rady Sportu. 



Przewodniczący Łukasz Lewiński zaproponował, aby członkowie Rady podczas kolejnych posiedzeń mogli 

zaprezentować diagnozowane w swoim środowisku problemy, np. w formie krótkich, kilkuminutowych 

prezentacji. Zidentyfikowanie problemów i przestrzeni wymagających rozwoju pomoże zidentyfikować cele, jakie 

powinny przyświecać Radzie Sportu oraz pozwoli sformułować grupy robocze. 

 

Brak dalszych głosów w dyskusji. Przewodniczący Łukasz Lewiński podziękował wszystkim za udział  

w inauguracyjnym posiedzeniu Rady Spotu, a następnie zakończył obrady. 

 

 

Załączniki: 

- lista obecności członków Rady Sportu na posiedzeniu 23.10.2024 r., 

- uchwała Rady Sportu z 23.10.2024 r. 

 

 

 

Sekretarz Rady Sportu 

Grzegorz Krysiński 

 

 Przewodniczący Rady Sportu  

Łukasz Lewiński 

 

 

 


